



التصنيف: مؤسسة أهلية، اجتماعية، تنموية، إنسانية، غير ربحية.

**Classification :** A civic ,social , developmental ,humanitarian , non for profit foundation .

**النـشـأة:** تم إنشاؤها رسمياً في العام 2009 بموجب التخريص الممنوح لها من وزارة الشؤون الاجتماعية والعمل برقم (52/268).

**Establishment :** It was officially established in 2009 in accordance with a license from the ministry of labor and social affairs No : (52/268).

iiiW)

تسعى الرفقاء حثيثاً للإبداع والتميز في أداء العمل الإنساني، والتنموي، من خلال النهوض بالبرامج والمشاريع يكفاءة وفاعلية ، سواء على نحو ذاتي ، أو عبر الشراكة الخلاقية مع المؤسسات والجمعيات والمنظمات الداخلية أو الخارجية على حد سواء .

# Our Mission

Al-Rofqa strives for creativity and excellence in performing the humanitarian and developmental action by promoting of programs and projects efficiently and effectively through the Foundation alone or by the creative partnership with both internal and external Foundations, associations and organizations.



۱۰۹

أن تكون الرفقاء، بما هي مؤسسة تنموية إنسانية، نموذجاً رائداً في مقاومة التأثيرات الرهيبة الفقر والجهل والمرض والتخفيض من ويلاته، سعيًا إلى تحقيق التنمية المجتمعية المستدامة في كافة أرجاء اليمن.



## Our vision

To be, Al - Rofqa Humanitarian Developmental Foundation, a pioneering model in combating the terrible triad of poverty, ignorance and disease, alleviating its scourges in order to achieve sustainable development throughout Yemen .

## الرفقاء للتنمية الإنسانية

# Rofqa for Humanitarian Development



# Our Programs

# برامـجـنـا

## Food security

**550.000 Beneficiary**

- Cash for food .
- AID Food .
- ways of living .
- Living hoods Emergency Response.



## الأمن الغذائي

**550.000 مستفيد**

- المعونات الغذائية.
- النقدية قبل الغذاء.
- تقديم سبل العيش.
- الإغاثات الطارئة.

## WASH

**600.000 Beneficiary**

- Drilling of deep artesian wells .
- Drilling of surface wells .
- Building water barriers and Construction of collector ponds.
- Provide safe drinking water .



## المياه والاصحاح البيئي

**600.000 مستفيد**

- حفر الآبار الإرتوازية العميقـة.
- حفر الآبار السطحـية.
- بناء الدوـاـرـات المـائـيـة
- والادوات التجـمـيعـية
- توزيع الأدـيـاء الفـقـيرـة
- بـالـمـيـاه النـقـيـة.

## protection

**7000 Humanitarian Situation**

- Cash empowerment .
- Provide psychological support .
- Support the infirm, widows and the elderly.
- Supporting disadvantaged children.



## الحماية

**7000 حالة إنسانية**

- التمكين النقدي .
- تقديم الدعم المعنوي/ال النفسي .
- دعم العجزة والأرامل والمسنـين .
- دعم الأطفال المـهـرومـين .

# برامجنا

## Our Programs

### التعليم Education

**85.000 Student**

- Construction of educational schools .
- Renovating of schools .
- Distribution of school bags and accessories .
- Providing cash assistance to teachers and learners .



### التعليم Education

**85.000 طالب /ة**

- بناء المدارس التعليمية .
- ترميم المدارس التعليمية العامة .
- مشروع الحقيبة المدرسية .
- تقديم الدوافر للمعلمين والمتعلمين .

### المأوى Shelter

**10.000 Beneficiary**

- Building housing units for poor families .
- Provision building for sheltering child orphans .
- Winterization assistant blankets, mattresses, pillows, jackets and shoes.
- Provision of cash assistant for tenants and the poor.



### المأوى Shelter

**10.000 مستفيد**

- بناء وحدات سكنية للأسر الفقيرة .
- إيواء الأطفال اليتامى بدار الرفقاء للرعاية الشاملة .
- توزيع الاحتياجات الشتوية من بطانيات وفرش ووسائل وجواكت وأحذية .
- معونات نقدية للمستأجرين الفقراء .

### المصحة Health

**3000 Patients**

- Construction of a medical center.
- Distribution of home clinics equipped with first aid components.
- Cash assistants for to poor patients .
- Contribute to health awareness and counseling.



### المصحة Health

**3000 مريض /ة**

- بناء مركز طبي .
- توزيع صناديق عيادات منزلية مزودة بممواد الإسعافات الأولية .
- منح معونات نقدية للمرضى الفقراء
- الإسهام في التوعية والإرشاد الصحي

# عين على الإنسان وأخرى على التنمية



## أهدافنا

1. تجسيد قيم التكافل والتعاون والتضامن بين أفراد المجتمع.
2. الإسهام في مجال التعليم وتأهيل الأجيال من خلال بناء المدارس وتوفير كل أشكال الدعم العام للطلبة والمعلمين.
3. تمويل مشاريع التكين الاقتصادي لعائلات الأسر الفقيرة وشريحة الشباب العاطلين عن العمل إسهاماً في تحقيق التنمية المستدامة.
4. بناء دور إيجابية وشغف لها لرعاية الأيتام والأطفال فضلاً عن مساكن للمشردين والأسر الفقيرة.
5. الإسهام في مجال المياه من خلال حفر الآبار وتشييد الحواجز المائية والأحواض الجماعية.
6. توفير الحماية الازمة للحالات الإنسانية المحرمة والمعدمة من خلال تقديم مبالغ ضمان اجتماعية شهرية.
7. تقديم المساعدات الغذائية والدوائية والإيجابية والنقدية وسداد الماء وغيرها للحالات الاجتماعية المدمرة ومحدودة الدخل.
8. تقديم كافة أشكال الإغاثة العاجلة للمتضررين من الكوارث والصراعات.
9. تعزيز الشراكات مع المؤسسات الحكومية والمنظمات المحلية والدولية.



## Our Objectives

1. Embody the values of solidarity, cooperation and collaboration among members of the society .
2. Contributing to the rehabilitation and education of generations through establishment of schools and provision of public support for students and teachers .
3. Funding economic empowerment projects for poor families and the segment of unemployed youth for achieving economic sustainability .
4. Building shelters for children with concern, displaced families and vulnerable households .
5. Contributing to provision of clean drinking water by drilling water wells, water barriers and collecting basins .
6. Providing protection for deprived and destitute humanitarian cases through providing monthly social security payments and cash transfers .
7. Providing food, medicine, accommodation, cash, safe drinking water and others to the least advantaged and low income categories of the community .
8. Providing emergency assistance to the those direly affected by natural disasters and armed conflict .
9. Enhancement of partnerships with local government institutions .

## خارطة التغطية التنموية والإنسانية



صنعاء - بيت بوس - مدينة الشباب - جوار مدرسة ظفار

Sana'a - Baatboos-Al-shabab City -Next to Dhofar school

+967 1 698217 ☎ +967 1 699899 ☎

+967 772700762 ☎ +967 1 698218 ☎

/rofqa /alrofqa

E-mail : info@rofqa.org



27-700060

بنك التضييف التجاري والزراعي

GAC BANK Cooperative & Agricultural Credit Bank

1004974166



rofqa.org

Hotline ➤ +967 772700762